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Godkjenning av innkalling og saksliste 

Godkjenning av protokoll 

Saker til behandling 

13/25 Fremtidig lokaler for kirkekontor (FR) 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 10.04.2025 13/25 

 
 
 
 
Saksorientering 
Rådsleder og kirkevergen var i møte med ordfører og kommunedirektør onsdag 2. 
april for å avklare tilbud fra Sel kommune. Endelig tilbud fra kommunen foreligger 
ikke ved utsendelse av sakspapirene. Dette ettersendes senere. 
Ut ifra tilbud fra kommunen og sammenstilling med de øvrige tilbudene, vil det bli 
fremmet et forslag til valg av nye lokaler i møtet. 
 
Forslag til vedtak 
Fremmes i møtet. 
 
Møtebehandling 
Ulike utfordringer og mulig løsninger ble diskutert i møtet. Møtet mener at det er for 
mange løse tråder til å kunne ta en beslutning. Det formelle tilbudet fra Sel kommune 
var ikke framkommet ved møtestart, og rådet vil ha dette i hånden før de kan 
behandle det. Rådet ønsker heller ikke å inngå nye avtaler uten at finansieringen er 
sikker. Det må derfor foreligge en forsikring fra Sel kommune om at driftstilskuddet 
for de kommende år blir på samme nivå som nå.  
 
Vedtak  
Saken utsettes til nytt møte. Møtet som var oppsatt 15. mai framskyndes til 29. april 
for å behandle denne saken på nytt. 
Kirkevergen får i oppdrag å innhente ytterligere informasjon om kostnader rundt 
Selsverket skole, eventuell løsning uten bykirke, og hvor kommunen forventer at 
driftstilskuddet vil ligge de kommende årene. 
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14/25 Søknad om å utføre næringsvirksomhet på kirkegårdene (FR) 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 10.04.2025 14/25 

 
 
 
 
Saksorientering 
Vi har mottatt en søknad fra DiamondCare AS om å få utføre næringsvirksomhet på 
kirkegårdene. 
Kirkevergen ser ikke at det er noe i veien for at firma DiamondCare AS skal kunne 
utføre beskrevet tjeneste, så lenge firmaet forholder seg til «Forskrift om 
gravplassvedtekter for Sel kommune»  
 
Forslag til vedtak 
Sel kirkelige råd gir firma DiamondCare AS tillatelse til å utføre næringsvirksomhet 
ved å utføre følgende arbeider på gravplassene i Sel kommune:  
 

- Grundig vask av gravstein, fjerning av mose og sopp.   
- Påføring av ny skrift, der det er ønskelig og nødvendig.   
- Påføre beskyttende belegg av flytende kvarts over fronten på gravsteinen. 

 
Forutsetning for tillatelsen er at det ikke skal foretas noen form for markedsføring på 
eller rundt gravplassene, og at «Forskrift om gravplassvedtekter for Sel kommune» 
overholdes. 
 
Møtebehandling 
Det var ytret bekymring for at dette kan være støyende arbeid, som er til sjenanse for 
besøkende på gravplassen. Det er nedfelt i gravplassvedtektene hvordan 
næringsvirksomhet på gravplassen skal utføres. Kirkevergen får i oppgave å sende 
med vedtektene med tillatelsen. 
 
Vedtak  
Sel kirkelige råd gir firma DiamondCare AS tillatelse til å utføre næringsvirksomhet 
ved å utføre følgende arbeider på gravplassene i Sel kommune:  
 

- Grundig vask av gravstein, fjerning av mose og sopp.   
- Påføring av ny skrift, der det er ønskelig og nødvendig.   
- Påføre beskyttende belegg av flytende kvarts over fronten på gravsteinen. 

 

Forutsetning for tillatelsen er at det ikke skal foretas noen form for markedsføring på 
eller rundt gravplassene, og at «Forskrift om gravplassvedtekter for Sel kommune» 
overholdes. Kirkevergen vedlegger gravplassvedtektene med tillatelsen. 
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15/25 Forslag til avtale om områdetillitsvalgtordning (FR) 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 10.04.2025 15/25 

 
 
 
Saksorientering 
Under møte mellom kirkeverger i prostiet mandag 24. mars hadde Vidar Hoel ett 
innlegg hvor han snakket om områdetillitsvalgtordningen for Creo i Nord-
Gudbrandsdal prosti. Han la fram et forslag til avtale mellom Creo og Sel kirkelige 
råd. 

Fordeler ved ordningen 
• Styrket representasjon: En av de viktigste fordelene ved en område- 

tillitsvalgtordning er at den sikrer en strukturert representasjon for de ansatte i 
virksomhetene. Ved å ha både en primær- og en sekundærkontakt, kan man 
forvente en jevnere fordeling av arbeidsoppgaver og bedre tilgjengelighet for 
de ansatte. Dette kan føre til økt trygghet for medlemmene, da de vet hvem de 
kan henvende seg til i ulike saker. 

• Balansert forhandlingsposisjon: Ordningen legger til rette for at begge 
tillitsvalgte skal delta i lokale forhandlinger, noe som kan bidra til en balansert 
forhandlingsprosess. Dette kan hindre at forhandlingene ikke blir preget av 
interessekonflikter. 

• Stabilitet og forutsigbarhet: Ved å ha klare regler for valg og funksjoner av 
tillitsvalgte, samt meldingsplikt om endringer, kan ordningen bidra til stabilitet 
og forutsigbarhet for både arbeidsgiver og arbeidstaker. Dette gir en viss 
trygghet for at forholdene rundt tillitsvalgtes rolle er tydelig definerte. 

Ulemper og utfordringer ved ordningen 
• Avhengighet av medlemskap: En potensiell ulempe er at ordningen er 

avhengig av at Creo har medlemmer i de aktuelle virksomhetene. Dersom det 
skulle oppstå perioder med ledighet i stilling eller mangel på medlemmer, kan 
dette skape usikkerhet og forstyrrelser i ordningens funksjon. Det er ikke klart 
hvordan ordningen vil håndtere situasjoner der det ikke er noen tillitsvalgt 
tilgjengelig i et område, noe som kan føre til sviktende representasjon i kritiske 
situasjoner. 

• Kostnadsutfordringer: En annen potensiell ulempe er at kostnadene ved 
ordningen kan være krevende for enkelte virksomheter. Den direkte avtalen 
mellom arbeidsgiverne om kostnadsutlikning kan føre til ulikhet i hvordan 
kostnadene fordeles, og noen virksomheter kan føle at de påføres urimelige 
kostnader, spesielt dersom de har færre medlemmer tilknyttet. Dette kan føre 
til misnøye mellom arbeidsgiverne og vanskeligheter med å opprettholde en 
balansert ordning.I tillegg er ordningen kostnadsdrivende, etter som det 
legges opp til en sekundærkontakt med like rettigheter og plikter som 
primærkontakten. Dette medfører at den totale kostnaden for ordningen blir 
fordoblet. 

• Risiko for byråkratisering: En ytterligere utfordring kan være at ordningen, 
med sine detaljerte regler og krav om meldinger og avtaler, kan føre til 
byråkratisering og en administrativ byrde for både tillitsvalgte og arbeidsgivere. 
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De administrative prosessene rundt valg, meldingsplikt og forhandlinger kan 
trekke ressurser bort fra den faktiske tillitsvalgtrollen og gjøre ordningen mer 
tungrodd. 

Konklusjon 
Etableringen av en områdets tillitsvalgtordning gir flere fordeler, særlig når det gjelder 
stabilitet og en balansert forhandlingsprosess. Den sikrer at de tillitsvalgte har de 
nødvendige rettighetene og pliktene til å representere de ansatte på en profesjonell 
måte. Samtidig innebærer ordningen flere potensielle utfordringer. Avhengigheten av 
medlemskap, mulige konflikter ved uttredelse, kostnadsutfordringer for 
arbeidsgiverne og risikoen for byråkratisering kan svekke ordningens effektivitet og 
føre til misnøye blant både arbeidsgivere og tillitsvalgte. 

En grundig vurdering av hvordan ordningen skal tilpasses de spesifikke behovene i 
de enkelte virksomhetene er derfor avgjørende for å sikre at både de ansatte og 
arbeidsgiverne opplever ordningen som hensiktsmessig og rettferdig. 

Forslag til vedtak 
Saken fremmes for rådet uten innstilling til vedtak. 
 
Møtebehandling 
Rådsleder foreslo at saken må opp i administrasjonsutvalget før den fremmes for Sel 
kirkelige råd 
 
Vedtak  

1. Saken utsettes. 
2. Saken skal behandles i administrasjonsutvalget før den fremmes på nytt i Sel 

kirkelige råd. 

 

 
16/25 Arbeidsgruppe for planlegging av minnelund i Heidal (FR) 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 10.04.2025 16/25 

 
 
 
Saksorientering 
Rådsleder har snakket med personer som kunne tenke seg å engasjere seg i 
arbeidet med å få etablert en minnelund i Heidal.  
 
Forslag til vedtak 
 
Rådsleder gis fullmakt til å etablere en arbeidsgruppe som skal ha som mandat å 
komme med forslag til rådet på:  

1. Plassering av minnelunden. 
2. Utforming av minnesmerke/sted for å feste navneskilt. 
3. Utforming av sittemuligheter og sted for lystenning og blomster. 
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Vedtak  

Rådsleder i samarbeid med leder i arbeidsutvalget i Heidal gis fullmakt til å etablere 
en arbeidsgruppe som skal ha som mandat å komme med forslag til rådet på:  

4. Plassering av minnelunden. 
5. Utforming av minnesmerke/sted for å feste navneskilt. 
6. Utforming av sittemuligheter og sted for lystenning og blomster. 

 

 

 

 

17/25 Gudstjeneste-forordningen (MR) 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 10.04.2025 17/25 

 
 
 
 
Saksorientering 
Sel kirkelige råd behandlet i sak 20/24 «Reduksjon av forordnede gudstjenester» 
med følgende vedtak: 

«Sel kirkelige råd søker Biskopen i Hamar om at antall forordnede gudstjenester 
for sokna i Sel justeres ut fra bortfall av prostipreststillingen slik at det totale 
antallet går fra 110 til 90. et brukes samme fordelingsnøkkel mellom sokna som 
nå, noe som vil innebære at Sel får 44 (-10), Nord-Sel 20 (-4) og heidal 26 (-6). 
Det søkes om at endringen kan tre i kraft allerede fra 2. halvår 2024.» 

 
Søknad ble sendt Biskopen i Hamar 29. mai 2024, vi fikk innvilget en midlertidig 
endring av forordningen i perioden 01.07.2024 - 31.12.2025 (se vedlegg «Midlertidig 
endring av forordningen i Sel, Heidal og Nord-Sel sokn). 
 
I et brev til alle menighetsråd og sokneprester i Hamar bispedømme av 2. januar 
2025, inviterer Biskopen til en prosess for å revidere og fastsette ny forordning, som 
skal gjelde fra 1.1.2026. 
 
Erfaringer med forordning etter 01.07.24 har vært at vi har tatt ut mange 
gudstjenester som egnet seg for barnedåp. Enkelte måneder er det ingen egnede 
gudstjenester for barnedåp i enkelte sokn. Vedlagt følger en oversikt tatt ut fra 
gudstjenestelisten for 2025 som viser dette. Sel kirkelige råd bør vurdere om det skal 
gjøres justeringer for å rette på dette, f.eks. flytte gudstjenester fra Sel sokn til Nord-
Sel og Heidal sokn eller andre endringer. 
 
Soknepresten i Sel tilrår Sel kirkelige råd om å søke Biskopen i Hamar om at den 
midlertidige forordningen vi benytter nå, blir gjort permanent. 
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Forslag til vedtak 
 
Sel kirkelige råd søker Biskopen i Hamar om at midlertidig forordning for 
menighetene i Sel, gitt av Biskopen i brev av 07.06.2024, søkes om å bli permanent. 
Denne forordningen gir følgende antall gudstjenester i de enkelte sokna:  

Sel sokn:   44  
Heidal sokn:  26 
Nord-Sel sokn:  20 
Totalt 90 forordnede gudstjenester i Sel kommune. 

 
Møtebehandling 
Rådet ble orientert av kirkevergen om utfordringer med å ha tilstrekkelig med 
gudstjenester til barnedåp i Heidal og på Nord-Sel. Med en del kveldsgudstjenester 
og spesielle gudstjenester som ikke er egnet til barnedåp, kan det bli lange perioder 
uten mulighet for dåp i disse menighetene. De aller fleste ønsker dåp i sitt hjemme-
sokn. Rådet henstiller derfor til at det skal vise fleksibilitet med å kunne sette opp 
ekstra gudstjenester ved behov, og at gudstjenesteutvalget har spesielt fokus på 
utfordringen ved neste års planlegging. 
 
Vedtak  
Sel kirkelige råd søker Biskopen i Hamar om at midlertidig forordning for 
menighetene i Sel, gitt av Biskopen i brev av 07.06.2024, søkes om å bli permanent. 
Denne forordningen gir følgende antall gudstjenester i de enkelte sokna:  

Sel sokn:   44  
Heidal sokn:  26 
Nord-Sel sokn:  20 
Totalt 90 forordnede gudstjenester i Sel kommune. 

 

 

 

 

 
Orienteringssaker 

18/25 Orienteringssaker 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Sel kirkelige råd 10.04.2025 18/25 

 
 
 
 
Saksorientering 
Referat fra trosopplæringsutvalget 10.3.25 
Takskifer fra gamle Otta skole til Nord-Sel 
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Tilbakemelding fra soknemøtene (årsmøte): 
Sel:  
- Lys våken. Godt arrangement som burde vært bedre markedsført. Bruke avisen og gjenta 

invitasjonen flere ganger. 
- Fasteaksjonen: Godt gjennomført, men mindre innsamlet enn ved dør til dør. 
- Offer: Reaksjoner på at det ikke står i kyrkjebladet lengre. Når det er offer til 

menighetsarbeidet, burde det vært øremerket til en spesielt prosjekt/innkjøp. 
- Vurdere givertjenester for å finansiere stillinger. 
- Innspill om at oblat-steking kan være en del av trosopplæringen. I Nord-Fron er det 4-

åringer som gjør dette. 
- Tårnagent. Det var reist spørsmål om det gikk an å ha dette på rundgang mellom kirkene, 

slik at det var lettere å få med unger fra andre sokn. Svaret her er at det av praktiske 
årsaker, er det i Heidal det er mest hensiktsmessig å ha slikt arrangement. 

Heidal: 
- Det var reist spørsmål om det er riktig å bruke store summer på et forprosjekt, og at det 

burde vært brukt til faktisk arbeid. Svaret er at disse midlene er øremerket til forprosjekt, 
og vi hadde ikke fått midlene til noe annet. 

Nord-Sel: 
- Minnelund er under planlegging 
- Vurderer å kjøpe inn egne stola til Nord-Sel kirke 

 
Rådsleder har deltatt på KA-samlingen «Valgt til å lede» 
 
Aktiviteter framover: 
24. april.: Kirkesafari på Dovre. Rådsleder deltar 
28. april.: Teamsmøte med Riksaktikvaren ang. Portalstolper. Rådsleder og 
kirkeverge deltar. 
5.-6. mai: Konferansen «Kleberstein, krusifiks og kirkekaffe» på Bygdøy. Rådsleder 
deltar. 
 
Det ble informert om at 3 iranere som er bosatt på Dovregubben mottak (Rondane 
høyfjellshotell), og som har konvertert til kristendommen, har fått endelig avslag på 
sin asylsøknad.  
  
 
 
Forslag til vedtak 
 
Orienteringssaker tas til etterretning 
 
Møtebehandling 

 
Vedtak  

Orienteringssaker tas til etterretning 
 


